
Protokoll Samrådsmöte i ÄFO2   Floda 2024-03-14 

 

Kallade: Samtliga ÄSO, Jan-Erik Dalmo LST 

Ej närvarande: Södra Vingåker & Strängnäs Norra. 

 

1. 

Ordförande hälsar samtliga välkomna och presenterar kvällens dagordning. 

Avskjutningen av tjur ligger högt i ÄFO. En liten diskussion om följden av en för 

låg tjurandel i stammen. 

2. Genomgång av läget för klövviltstammarna. 

Samtliga närvarande ÄSO redogjorde för hur årets avskjutning gått. Man 

redogjorde även för hur man upplever att Kron, dov, vildsvin och rådjur 

förekommer inom ÄSO. Detta gjordes med +/- eller = för att se om stammarna 

ökar/minskar eller är på samma nivå som året innan. 

ÄSO ÄLG Kronvilt Dovvilt Vildsvin Rådjur 

NV,Gåsinge Full 
tilldelning, 3 
kalvar. 
Sporadisk 
stam 

Rör sig mycket 
över ÄSO, 20 
vuxna & 8 
kalvar 

Lika som 
tidigare 

Svagt 
vikande 

Lika som 
tidigare 
 
 
 

Mälarmården 50% av plan. 
Avlysningsjakt 

Sporadiskt 
med hindar & 
kalvar 

Ökar Något 
ökande 

 

Hedmossen Enligt plan. 
Missade 2 
kalvar. Lite 
mer tjur i 
avskjutningen 

Hjort enligt 
plan. 6 hindar 
oskjutna.Lokalt 
stora grupper 
med handjur 

Sporadisk, 
lika som 
tidigare 

Lika som 
tidigare 

Lika som 
tidigare 

Granhed Enligt plan. 1 
mindre på 
vuxet. 
Funderar på 
enbart 
kalvjakt till 
kommande år 

Uppgång Uppgång Lika som 
tidigare 

 



Julita/Floda Många tjurar, 
15 kalvar 
skjutna. 
Många 
avlivade 

Enligt plan, lite 
kort på kalv. 
Ökande stam 

Ökande i 
snabb takt 

Minskande, 
ont om VS 

Lika som 
tidigare 

Mälarmården 
Västra 

Enligt plan. 2 
året med 
enbart 
kalvjakt 

Missar mål 
med 2 
Hindar/Hjortar. 
Något vikande 
stam 

Något 
ökande 

Något 
minskande 

Ökande 

Floda/Sköldinge Bara kalvjakt i 
början, 6 
kalvar 
skjutna.  

Enligt plan på 
vuxet. 1 kalv 
kort i 
avskjutningen 

Lika som 
tidigare, 
lagom nivå 

Något 
ökande 

Konstant 
bra 

Husby/Rekarne Stoppade 
jakten efter 2 
veckor. 
Många små 
kvigor 

5 Hindar, 2 
Hjortar, 7 
kalvar. Något 
ökande 

Något 
ökande, 
Flockar som 
rör sig över 
ÄSO 

Minskande Ökande 

Eskilstuna 
Norra 

Enligt plan, 
missade 1 ko. 
God tillgång 

Enligt plan. 
Sporadisk stam 
som inte finns 
på hela ÄSO 

Något 
ökande 

Något 
ökande 

Gott om 

Barva/Kjula Ont om djur i 
söder. Gott 
om dom i 
norr 

Ökande Ökande Minskande Ökande 

Gripsholms 
Södra 

2 året utan 
jakt. Något 
ökande stam 

Mycket 
handjur, ont 
om hind 

 Minskande  

Berga/Länna Enligt plan. 
Ont om kalv, 
Gott om 
hondjur. Rör 
sig med 
vargen 

Stam i balans Ökande Minskande Gott om 



Gripsholm 
Norra 

Enligt plan. 
8/1000 ha 
enligt flyg inv. 
Lite ont om 
kalv 

Svag 
minskning. 
Hjort enligt 
plan 

Ökande Minskande Gott om 

Härad Enligt plan. 
Gott om älg 

Enligt plan på 
vuxet. Öka på 
kalvskyttet. 
Något ökande i 
vissa delar 

Ökande Svag 
minskning 

Gott om 

Strängnäs 
Norra 

Enligt plan. 
Lite sämre 
med kalv. I 
övrigt gott 
om älg 

Inga Kronvilt Lite ökande Liten 
minskning 

Gott om 

Nordvästra 
Vingåker 

Ingen jakt i 
år. Bara 
kalvjakt 
kommande år 

Enligt plan Gott om  Liten 
minskning 

Gott om 

Selaön Enligt plan. 
30% ökning 
enligt flyg inv. 

Enstaka kron Stor stam Ökande Gott om 

Södra Vingåker      

Vingåker 
 Norra 

Enligt 
reviderad 
plan. Något 
ökande 

Bara 50% av 
tilldelningen 

Något 
minskande. 
Mera spridd 
i ÄSO 

Ont om Lika som 
tidigare 

Humledalen Bara kalvjakt. 
Ont om älg 

Enligt plan, 2 
kalvar kort. 
Ökande stam 

Något 
ökande 

Minskande Lika som 
tidigare 

Näshulta  
Äso 

Reviderad 
plan. 4 kalva 
skjutna. 
Något ökande 

Enligt plan. 
Lika stam som 
tidigare 

Lika som 
tidigare 

Lika som 
tidigare 

Lika som 
tidigare 

 

 



Jan-Erik Dalmo. 

 

En sammanfattning med siffror och statistik från året. Året hade en bra 

fördelning mellan vuxet och kalv i avskjutningen. Den låg på 50-55% kalv i 

avskjutningen. Avskjutningen av tjur har ökat i hela länet och ligger 67% över 

planmålen i länet. ÄFO 2 är inget undantag från statistiken utan våran 

avskjutning av handjur är något hög och kalvandelen ligger bra. Andelen vuxna 

har varit något ökande över tid i ÄFO medans reproduktionen är något vikande. 

En genomgång och diskussion om hur vi ska kunna balansera stammen mellan 

han/hondjur följde. Behöver vi göra stora åtgärder? Nej, men alla måste göra 

något. I snitt så fällde alla ÄSO 1 handjur mer än hondjur. För att få upp 

kalvikten och öka på reproduktionen så behöver vi äldre vuxna djur. Om man 

vill bromsa med 1 vuxen i avskjutningen så kan det vara bättre att dra ner på 2, 

en av var kön för att få balans. ÄSO kan behöva bli bättre på att tilldela 50/50 

mellan könen och stoppa jakten när ex tjurandelen är nådd.  

OBS timmarna var ca 10 000 h färre än föregående år. Det är viktigt att vi alla 

lämnar in OBS så vi kan följa trenderna samt att vi behöver jobba upp antalet 

timmar så underlaget till LST MOOSE blir så bar som möjligt. 

 

Vargjakten. 

Johan och Lennart från Hedmossens ÄSO redogjorde kort om hur årets vargjakt 

gått. 5 av 6 vargar sköts. Dom 4 första som sköts hörde till Gryten reviret 

medans den 5 kom från Ärla reviret. Det var inga aktivister utan allt flöt på utan 

konstigheter. Det låg mycket planering bakom jakten, 95% planering & 5% jakt. 

Ett stort tack riktades till hundförarna samt spårpatrullen som visade ett stort 

engagemang. Även vädret visade sig från sin ”bästa sida” med nysnö flera 

dagar under den första veckan.  

Under kvällen så var det bra diskussioner med högt till tak och där man kan 

höra att flera ÄSO börjar prata med varandra om någon form av samarbete. 

Det är mycket positivt för framtiden. 

Janne tackade alla för kvällens samråd och avslutade mötet. 

 

// Johan Nilsson 



 


